
Volem uns preus dignes per ø lø pogesia!

ul Podríem dir que aquest inici de campanya de la

fruita ha tingut uns preus raonables, no per tirar
coets, però si ho comparem amb la campanya

passada, enguany les condicions són molt diferents.

D'entrada tenim una bona demanda, fruit de la forta

calor d' aquest estiu, el que fa augmentar molt el consum

de la nostra fruita de pinyol; el ritme de vendes ha estat

bo, i a diferència de l'any passat no s'han acumulat grans

estocatges de fruita.

Per tant, podríem concloure que les condicions d'oferta

i demanda feien preveure una estabilitat en els preus. La

nota negativa de la campanya continuava sent el veto rus

als nostres productes, motiu pel qual Unió de Pagesos i Unió

d'Unions hem lluitat perquè la Comissió Europea endegui

mesures extraordinàries per pal'liar aquest efecte. Aquestes

mesures es materialitzen amb retirades extraordinàries,

insuficients en la nostra opinió però necessàries.

Sense cap raó objectiva, ara mateix ens trobem amb una

davallada dels preus del préssec, la nectarina i el paraguaià

del tot injustificada, fins al punt de trobar-noS, un altre cop,

amb pèrdues per als productors.

Aquesta situació és fruit de la pressió de dues cadenes de

distribució alemanyes que tenen l'objectiu de portar els

preus a la baixa i conduir-nos a una situació insostenible,

actuant amb una posició de domini sobre el mercat. Davant

d'aquest fet, cal destacar dues consideracions importants:

la primera, per al propi sector, perquè hem claudicat i hem

venut el nostre producte a preus

indignes a aquestes cadenes..No ho entenemlSino hiha

un fort estocatge i tenim una bona demanda, per què no

sabem plantar-nos itenir una mica més de dignitat? Estaria

bé que els pagesos preguntem als comercials de les nostres

empreses i cooperatives a quin preu venen la nostra fruita

i potser és l'hora d'exigir-los que abans de malvendre-la la

destinem a les retirades a beneficència, on, com a mínim,

el preu és de 0,27 cèntims d'euro el quilo, i almenys, en lloc
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, dhlimentar els llops de la gran distribució oferim el nostre

producte als més necessitats. Per tant, és l'hora de plantar-

nos i no deixar malvendre el nostre producte, ja que

una altra campanya dolenta comportarà conseqüències

irreparables.

La segona consideració seria preguntar-nos per què la Unió

Europea, amb l'actual davallada de preus, no ha activat els

mecanismes previstos per aquesta situació: declarar la

pertorbació greu de mercat, com està previst al reglament

europeu, que permetria, entre altres coses, aixecar

temporalment les normes de competència, cosa que faria

que el sector pogués prendre mesures i arribar a acords per

aturar la davallada de preus i capgirar els preus per sota de

cost per als productors, i també pÕdríem acordar eliminar

els calibres més petits del mercat (fer cistelles amb els

calibres petrts per perdre diners els productor!; és de rucs).

Des d'Unió de Pagesos lluitarem per exigir a Europa les

mesures que ens pertoquen, i denunciarem davant les

autoritats alemanyes perlinents aquestes cadenes de

distribució que fan ús del poder de la seva posició dominant,

condicionant els preus en benefici seu.


